


Economic Commission for Europe

Steering Committee on Trade Capacity and Standards

Working Party on Agricultural Quality Standards
Specialized Section on Standardization of Fresh Fruit and Vegetables
Sixty-eighth session

Geneva, 6-8 May 2020

Item 3(d) of the provisional agenda

Revision of standards
Proposal by the delegation of Germany - Standard for Persimmons
Submitted by the secretariat

The following proposal (highlighted) was received from the delegation of Germany for consideration by the Specialized Section.

This document is submitted according to ECE/CTCS/2019/10 section IV, ECE/CTCS/2019/2 Decision 2019-8.6, and A/74/6 (Sect.20) and supplementary information.

Under Section VI. - Provisions concerning marking - D. Commercial specifications:

- ...
- ...
- **"Not ready Ready for consumption (astrigent) when firm"** or equivalent denomination, where appropriate.

Motivation: Depending on the variety, persimmons are either edible at the soft stage or at the firm stage. Furthermore, firm fruit may be treated to eliminate the astringency in order to make them ready to eat at the firm stage. Thus, consumers need guidance only when the fruit are not edible at the firm stage because of astringency. However, the existing standard requires to indicate that the fruit is edible at the firm stage. As this is the rule for many fruit (treated or naturally), trade is not willing to indicate "the normal situation". Therefore, it is proposed to amend the standard and to require the indication of the exemption to better protect the consumer.

La proposition ci-après a été soumise par la délégation allemande pour examen par la Section spécialisée.

Au point II. – VI. Dispositions concernant le marquage – D. Caractéristiques commerciales :

- ...
- ...

- « Fruit ~~impropre à prêt pour~~ la consommation à l'état ferme (**goût astringent**) » ou dénomination équivalente, selon que de besoin.

Raisonnement : Selon la variété, les kakis sont comestibles au stade mou ou au stade ferme. En outre, les fruits fermes peuvent être traités pour éliminer l'astringence afin de les rendre prêts à manger au stade ferme. Ainsi, les consommateurs n'ont besoin de conseils que lorsque les fruits ne sont pas comestibles au stade ferme en raison de leur astringence. Toutefois, la norme existante exige d'indiquer que le fruit est comestible au stade ferme. Comme c'est la règle pour de nombreuses fruits (traitées ou naturelles), le commerce n'est pas disposé à indiquer "la situation normale". Il est donc proposé de modifier la norme et d'exiger l'indication de l'exemption pour mieux protéger le consommateur.
